
اخبار

فرهنگی

معاون قرآن و عترت اداره کل ارشاد استان:

 نمایشگاه بین المللی مشهد
  به عنوان محل برگزاری

 نمایشگاه قرآن انتخاب شد
معاون قرآن و عترت اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان، 
محل برگزاری نمایشگاه قرآن امسال را نمایشگاه بین المللی 
مشهد اعلام کرد.  حجت الاســلام و المسلمین محمدتقی 
کاظمی نســب در خصوص دلیل این انتخاب به »خراســان 
رضوی« گفت: با توجه به این که 11 دوره نمایشگاه قرآن در 
نمایشگاه بین المللی مشهد برگزار شده، به نظر می رسد که 
این مکان برای مخاطب شناخته شده و جاافتاده است. وی 
تصریح کرد: سال گذشته این نمایشگاه در میدان شهدا برگزار 
شد و از لحاظ این که شهرداری همکاری کرد، خوب بود اما از 
این جهت که فضای میدان شهدا، فضایی پاساژی و تجاری 
بود، مناسب نبود. وی افزود: ما به دنبال آیتم هایی هستیم که 
حضور جمعیت را پررنگ کند و غرفه داران راضی باشند. برای 
برخی فعالیت های قرآنی و فرهنگی خانواده ها، فضای باز و 
فضای داخل نمایشگاه را پیش بینی کرده ایم و برنامه ریزی 
هایی در این زمینه انجام شــده اســت. از طرف دیگر با توجه 
به این که روزهای پربارشــی در ســال 98داریم، سالن های 
مسقف نمایشگاه بین المللی به ما اطمینان خاطر می دهد و 
امنیت غرفه ها تامین می شود.معاون قرآن و عترت اداره کل 
فرهنگ و ارشاد استان همچنین فضای نمایشگاه بین المللی 
مشــهد را برای صرف افطاری خانواده ها، مناسب دانست و 
گفت: هر ساله بسیاری از خانواده ها، بساط افطار خود را به 
همراه می آورند تا زمان بیشتری برای استفاده از نمایشگاه 
قرآن داشته باشند، برای تامین رفاه حال این عزیزان فضای باز 
و محوطه نمایشگاه بین المللی، محیط مناسبی دارد.رئیس 
اداره فرهنگ و ارشاد اسلامی مشهد نیز روز گذشته در گفت 
و گو با ایسنا در این زمینه اظهار کرد: امسال بر اساس دستور 
معاون وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی، برای بهبود کیفیت 
نمایشگاه قرآن، این نمایشگاه باید رویکرد داشته باشد و هیچ 
استانی نباید به صورت عمومی به برگزاری نمایشگاه بپردازد. 
محمدجواد اســتادی اظهار کرد: امســال خراســان رضوی 
رویکردی دارد که اگر محدودیت ها اجــازه دهد،تا جایی که 
بتوانیم در بحث محتوا به سمت بین المللی بودن حرکت می 
کنیم. امیدوارم امسال نمایشگاه رویکرد کیفی داشته باشد. 
وی افزود: امسال نمایشگاه بین المللی برای برپایی نمایشگاه 
قرآن مد نظر ماست، چون برگزاری نمایشگاه در میدان شهدا 

که سال پیش اتفاق افتاد، مناسب و تاثیرگذار نبود.

نشست  تخصصی ادبیات کودک و 
نوجوان در مشهد برگزار می شود

سلسله نشســت های تخصصی »ادبیات کودک و نوجوان و 
گرافیک و تصویرسازی« در مشهد برگزار می شود. این نشست 
ها با عنوان های» چیزی فراتر از یک عنوان با هدف جستاری 
درباره اهمیت حضــور مدیر هنری در تولیــد یک محصول با 
محوریت تصویرگری، سیری در نظریه های روز جهان درباره 
ماهیت و کارکرد ادبیات کــودک، ادبیات علمی –  تخیلی و 

ویژگی های تصویر مناسب« برگزار می شود.

اخبار

جامعه

دبیر شورای صنفی دانشجویان دانشگاه 
فردوسی: 

بیش از 300 مطالبه دانشجویان 
دانشگاه را به نتیجه رساندیم 

نادینلویــی / دبیــر شــورای صنفی دانشــجویان دانشــگاه 
فردوســی مشــهد گفت: این شــورا در طول یک ســال و نیم 
گذشته، توانسته بیش از 300 مشکل و مطالبه دانشجویان 
دانشگاه فردوسی را به نتیجه برســاند. به گزارش »خراسان 
رضوی«، سید محمد حسینی روز گذشته در نشست خبری 
شورای صنفی دانشجویان که در محل تالار اندیشه دانشگاه 
فردوسی مشهد برگزار شد، اظهار کرد: برای شورای صنفی 
دانشــجویان طبق آیین نامه کشــوری اهداف 9 گانه تعریف 
شده  اما متاسفانه نگاه جامعه به این شورا، این است که صرفا 
مطالبات رفاهی دانشــجویان را پیگیری می کند، در حالی 
که این فقط یکی از اهداف تعیین شــده است و دیگر اهداف 
دیده نمی شــود.وی با بیــان این که فعالیت شــورای صنفی 
دانشجویان به هیچ وجه سیاسی نیست، افزود: دانشجویان 
مطالبات خودشان را پیگیری می کنند و این شورا به منظور 
آمــوزش فرهنگ مطالبه گری در مســیر قانــون فعالیت می 
کند و در این خصوص تاکنون بیش از 20 تریبون آزاد برگزار 
شده اســت. وی وجود پنج هزار دانشجوی ســنواتی را یکی 
از مشکلات دانشــگاه فردوسی برشــمرد و افزود: متاسفانه 
معاونت پژوهشی دانشگاه فردوســی قوانینی را وضع کرده 
که بیش از پنــج هزار دانشــجوی ســنواتی در این دانشــگاه 
تحصیل می کنند، این در حالی اســت که این دانشــجویان 
باید دانش آموخته می شدند ولی با این وضعیت، ماندگاری 
دانشجویان در دانشــگاه بیشتر شده اســت.وی به طرح من 
کارت دانشجویی برای اســتفاده دانشجویان از حمل و نقل  
عمومی در ســطح شهر اشــاره کرد و گفت:  شــورای صنفی 
دانشــگاه فردوســی این موضوع را از طریق شــورای شــهر و 
شــهرداری پیگیری کرده و با رایزنی هایی که صورت گرفته 
است، امیدواریم این طرح اجرایی شود و دانشجویان با هزینه 
کمتری از حمل و نقل عمومی اســتفاده کنند. دبیر شورای 
صنفی دانشجویان دانشگاه فردوسی همچنین به برگزاری 
انتخابات سومین دوره شــورای صنفی دانشــگاه فردوسی 
اشــاره کرد و افزود: این انتخابات 15 اردیبهشت ماه برگزار 
می شــود و تاکنون بیــش از 300 نفــر از دانشــجویان برای 
عضویت در شورا نامزد شــده اند که از میان این افراد 95 نفر 
به عنوان اعضای اصلی شــورای صنفی انتخاب می شوند و 

فعالیت خواهند کرد.

روند افزایش دما در استان از فردا 
آغاز می شود

رئیس مرکز پیش بینی اداره کل هواشناســی خراســان 
رضوی گفت: سرمای هوا و بارش باران به صورت پراکنده 
تا روز جمعــه هفته کنونــی در اســتان ادامــه دارد و روند 
افزایش دما در خراسان رضوی نیز از جمعه آغاز می شود. 
یحیی قاینی پور در گفت وگو با ایرنا افزود: بیشینه دمای 
هوای مشهد در روزهای جمعه و شــنبه آینده به ترتیب به 

13 و 15 درجه افزایش خواهد یافت.

از میان خبرها

فرهنگی هنری

ایجاد مرکز توانمندسازی مدیران 
ایثارگر در خر اسان رضوی

یازدهمین انجمن توانمندسازی مدیران ایثارگر کشور، در 
خراسان رضوی راه اندازی می شود. دبیر شورای مشاوران 
وزرا در امــور ایثارگران، در جلســه »بررســی ارتقای ســطح 
جایگاه ایثارگران« ، از ایجاد مرکز توانمندســازی مدیران و 
نمایندگان ایثارگران در کشــور خبر داد و گفت: تاکنون در 
10 اســتان، این انجمن راه اندازی شــده و خراسان رضوی 
یازدهمین استانی است که در این زمینه قرار است کار خود 
را شــروع کند تا بهتریــن تصمیمات برای ایثارگــران گرفته 
شود.  رضا رحیمی نسب  تصریح کرد: مرکز توانمندسازی 
مدیران و نماینــدگان ایثارگر برای ارتقای ســطح مدیریتی 
ایثارگــران در دســتگاه های اجرایی راه اندازی می شــود تا 
بتوانیم بسیاری از مشــکلات و گره های موجود در ساختار 
اداری بــرای ایثارگران را به دســت خود آنان بــاز کنیم. وی 
افزود: همه ما معتقدیم باوجود مشکلاتی که در دستگاه های 
اداری وجود دارد، جایــگاه ایثارگران در این میان به صورت 
واضح و شــفاف، مشــخص نیســت و همه ایثارگران در این 
خصوص حــق دارند. دبیــر شــورای مشــاوران وزرا در امور 
ایثارگران گفــت: بســیاری  از افــراد در زمینه های مختلف 
دارای مهارت ها و تخصص های گوناگونی هســتند و هدف 
ما شناســایی این نیروها و اضافه کردن آنان به انجمن برای 

احقاق حقوق ایثارگران است.

 درخشش خوشنویسان مشهد
 در رویداد بین المللی »ارسیکا«

اســتاد احســان احمدی و  فاطمه مقیمی، موفق به کســب 
مقامات عالی خوشنویسی در مسابقات بین المللی» ارسیکا« 
2018 ترکیه  شدند. نتایج این مسابقات که در زمستان سال 
گذشته برگزار شده بود، هفته گذشته اعلام شد. اثر »چلیپا 
نستعلیق« استاد احمدی، مقام اول ارسیکا 2018 را به دست 
آورد  و اثر خوشنویسی »الکوفی« وی موفق به کسب مقام دوم 
شــد. همچنین اثر »نســتعلیق جلی« فاطمه مقیمی، تقدیر 
ارسیکا 2018 را دریافت کرد و اثر »الکوفی« وی در رتبه سوم  

ارسیکا قرار گرفت.

از میان خبرها

اجتماعی

رئیس اداره محیط زیست شهرداری مشهد 
خبر داد

توقیف خودروهای آلاینده درصورت 
بی توجهی به اخطارهای قضایی

رئیــس اداره محیــط زیســت شــهرداری مشــهد از توقیــف 
خودروهای آلاینده بعد از ارسال اخطارهای قضایی خبر داد. 
به گزارش روابط عمومی معاونت خدمات شهری شهرداری 
مشهد، محمد پذیرا  اظهار کرد: طی جلسه مشترک سرپرست 
معاونت خدمات شــهری با دادیار حوزه معاونت اجتماعی و 
پیشگیری از جرم دادســرای عمومی و انقلاب مرکز استان 
در خصوص حفظ محیط زیست و جلوگیری از آلودگی های 
زیست محیطی،  تصمیم گرفته شــد که درباره خودروهای 
آلاینده پس از اخطارهای دو مرحله ای، اقدام قضایی انجام 
شــود. وی افزود: برای شــهروندانی که نقــص خودروهای 
آلاینده خود را رفع  نکرده باشــند با اعلام گزارش آلایندگی 
آن در سطح شهر، اولین اخطاریه از سوی این اداره با مهلت 
15 روزه صادر و در صــورت مراجعه نکردن، اخطاریه دوم با 
مهلت 7 روزه  به در منزل شخص ارسال می شود. وی افزود: 
در صورت رفع نشــدن نقص طــی این دو اخطاریــه، توقیف 
سیســتمی انجام خواهد شــد. پس از ارســال دو اخطاریه و 
مراجعه نکردن شهروندان، گزارش به دادسرا ارسال و پس 
از آن طی مکاتبه با پلیس راهور، توقیف سیستمی خودروی 

آلاینده انجام می شود.

 آزمایشگاه ارزیابی حسی موادغذایی
 شرق کشور در مشهد افتتاح شد

نخستین آزمایشگاه مرجع ارزیابی حسی مواد غذایی و رفتار 
مصرف کننده در شرق کشور در مشهد افتتاح شد. به گزارش 
ایرنا، دکتر قدیر رجب زاده رئیس موسسه پژوهشی علوم 
و صنایع غذایی در مراسمی که به همین مناسبت برگزار 
شد، گفت: این آزمایشگاه در موسسه علوم و صنایع غذایی 
و براساس تجربیات اعضای هیئت علمی این مجموعه و به 
منظور پاسخ گویی به نیاز صنعت گران برای ارزیابی موفقیت 
ورود محصولات جدید غذایی به بازار، راه اندازی شده است. 

3اخـــبار
روزنامه سیاسی، اقتصادی، فرهنگی، اجتماعی خراسان رضوی

رشد تقاضای چاپ و نشر کتاب در استان فزاینده است
رئیس کمیسیون اقتصادی و سرمایه گذاری شورای شهر مشــهد با اشاره به تبصره مصوب 
شورای شهر مبنی بر حمایت از مشاغل خرد و خانگی در بودجه شهرداری، گفت: امیدواریم 
با توجه به این تبصره، شهرداری بتواند از حدود دو هزار شغل خرد و خانگی در محلات هدف 
بازآفرینی که همان مناطق کم برخوردار و پیرامونی شــهر مشــهد است، پشتیبانی کند. به 
گزارش پایگاه اطلاع رسانی شورا، احمد نوروزی در حاشیه بازدید از پروژه های سرمایه  گذاری 

و مشارکتی واقع در مناطق 3 و 4 شهرداری مشهد، اظهارکرد: تسهیل گری روشی به رسمیت شناخته شده برای 
بازآفرینی است، بازآفرینی صرفا باز شدن یک مسیر و خیابان و ساخت ساختمان نیست بلکه مردم باید آماده و توانمند 

شوند و مدیریت و مشارکت یکپارچه داشته باشند.

معاون فرهنگی مطبوعاتی اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی خراسان رضوی گفت: به دلیل 
گستردگی فعالیت ها در حوزه های فرهنگی، مذهبی، دانشگاهی و حوزوی این استان تقاضا 
برای چاپ و نشر کتاب در خراسان رضوی همواره رشدی فزاینده دارد. افشین تحفه گر در 
گفت و گو با ایرنا اظهار کرد: در مجموع طی سال های اخیر، خراسان رضوی به بارانداز حوزه 
نشر تبدیل شده به نحوی که بخش عمده ای از فرهنگ دوستان کشورهای همسایه اقدامات 

مربوط به چاپ کتاب و محصولات چاپی خود را به صنعت گران و ناشران خراسانی واگذار می کنند. وی افزود: سال 
گذشته با صدور مجوز چاپ سه هزار و 400 عنوان کتاب جدید، شمار مجوز کتاب های چاپ نخست در استان نسبت 

به سال پیش افزایش یافت.

معاون اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی:رئیس کمیسیون اقتصادی شورای شهر مشهد اعلام کرد:

تکلیف شهرداری به پشتیبانی از 2 هزار شغل خرد و خانگی

دریچه خبرها

رئیس دانشگاه علوم پزشکی مشهد گفت: فرهنگ سازی خود مراقبتی و ارتقای سلامت جامعه، 
از مهم ترین برنامه های حوزه بهداشت است. به گزارش مهر، دکتر محمد رضا دارابی روز گذشته 
در گردهمایی رؤسای دانشکده های بهداشت تیپ یک کشور در دانشگاه علوم پزشکی مشهد 
اظهار کرد: فرهنگ سازی در زمینه خود مراقبتی و خود کنترلی و ارتقای سلامت جامعه از مهم 
ترین برنامه هایی است که در حوزه بهداشت دنبال می شــود و به طور حتم اگر دانشکده های 

بهداشت در این حوزه نیز وارد شوند می توان نتایج بهتری را انتظار داشت. وی افزود: تحقق اهداف دانشگاه های نسل 
سوم هم اکنون فقط به صورت یک شعار باقی مانده است و دانشکده های بهداشت، می توانند نقش مؤثری در تحقق 

اهداف دانشگاه های نسل سوم که همان ارتباط با صنعت و تربیت نیروی انسانی است داشته باشند.

رئیس دانشگاه علوم پزشکی مشهد مطرح کرد:

فرهنگ سازی خود مراقبتی از مهم ترین برنامه های حوزه بهداشت

مدیرکل نظــارت بر طرح های توســعه شــهری وزارت 
راه و شهرســازی از تصویب ضوابط و مقررات عمومی 
بلندمرتبه سازی در شورای عالی شهرسازی و معماری 
کشــور خبــر داد. بــه گــزارش پایــگاه اطلاع رســانی 
شــهرداری مشــهد،حمزه ای روز گذشــته در نشست 
تخصصی معاونان شهرســازی و معمــاری 18 کلان 
شهر کشور در مشهد گفت: شورای عالی شهرسازی 
و معماری، دبیرخانه این شــورا را مکلــف کرد ضوابط 
و مقــررات عمومی بلندمرتبه ســازی را تهیــه کند و به 
تصویب شورا برســاند تا به عنوان بســتر و پایه ای برای 
ضوابط طرح های بلندمرتبه ســازی در کلان شــهرها 
استفاده شود. وی با اشاره به این که بلندمرتبه سازی 
در دوره های گذشته به مراتب بیشتر از دوره اخیر است، 
افزود: باید در بلندمرتبه سازی به جنبه های اجتماعی، 
فرهنگی و همخوانی با هویت ایرانی- اسلامی توجه و 
پیامدهای بلندمرتبه سازی بر باغ ها بررسی شود. وی 
در خصوص ضوابط و شرایط عمومی بلندمرتبه سازی، 
گفت: امکان بلندمرتبه ســازی برای شهرهای بالای 
200 هزار نفر جمعیت کــه دارای طرح مصوب معتبر 
هستند فراهم است. وی افزود: روی گسل و در حریم 
به هیچ وجــه امــکان بلندمرتبه ســازی وجود نــدارد. 
همچنین بلندمرتبه ســازی را می توان در باقی مانده 
شــهر شــامل پهنه ها، لبه یا نقطه انجام داد. حمزه ای 
اظهار کرد: حریم باید اراضی مورد نیاز برای طرح های 
آینده شهر را پوشش دهد و در عین حال جانمایی برای 
کاربری های بزرگ مقیاس و فعالیت های شهری مانند 
کشــتارگاه ها، صنایع مزاحم و غیره باشد. همچنین 
عزتی رئیس مجمع کلان شهرهای کشــور نیز در این 
نشست گفت: یکی از اهداف برگزاری این نشست، آن 

است که از ظرفیت معاونت های شهرسازی و معماری 
کلان شــهرها برای اجرا و توســعه سیاست های کلی 
راه و شهرسازی استفاده کنیم و ضرورت دارد به آرمان 
مشترکی در خط مشی های شهرسازی برای 18 کلان 
شــهر کشــور دســت یابیم. وی اظهار کرد: 30 درصد 
ظرفیت شهری کشور در 18 کلان شهر کشور زندگی 
می کنند. کلان شهرهایی که با مشکلات خاص خود 
دست به گریبان هستند. اگر در این 18 شهر بتوانیم به 
یک طرح، آرمان و هدف مشترک دست یابیم، می توان 
انتظار داشــت مشــکلات به ســمت حل و فصل شدن 

پیش برود.

ضرورت پیشگامی در ارائه شیوه های نو 	 
برنامه ریزی شهری و مدیریت شهرها

 محمدرضا حسین نژاد معاون شهرســازی و معماری 
شهرداری مشهد نیز بر ضرورت پیشگامی در ارائه شیوه 
های نو برنامه ریزی شهری و مدیریت شهرها تاکید کرد. 
وی افزود: ممکن است معاونان شهرسازی و معماری 
کلان شهرهای کشور بتوانند در امور تصمیم ساز باشند 
اما شورای عالی شهرسازی می تواند سیاست های کلی 
را ارائه دهد. پس باید از رهگذر این نشست به ظرفیت 
های قانونی که فعلا در طرح جامع و تفصیلی وجود دارد 
دست یابیم.شایان ذکر اســت، در این نشست درباره 
مســائل و مشــکلات تهیه و تصویب طرح های جامع و 
تفصیلی، تشکیل کارگروه های تخصصی مشترک برای 
تشریک مساعی و حل و فصل مســائل مرتبط با حوزه 
شهرسازی و معماری در بودجه مصوب سال 98 کشور 
و قانون برنامه ششم توسعه و راهکارهای کاهش فرایند 
اداری صدور مجوزهای ساختمانی بحث و بررسی شد.
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مدیرکل نظارت بر طرح های توسعه شهری وزارت راه خبر داد:

تصویب ضوابط و مقررات عمومی 
بلندمرتبه سازی در شورای عالی شهرسازی 
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شهردار مشهد :

خریدار محصولات معمارانه برای 
بهبود سیما و منظر شهری هستیم

شــهردار مشــهد بــا تاکیــد بــر این کــه یکــی از 
موضوعات جدی که با آن روبه رو هستیم، ایجاد 
حس تعلق مکانی برای مردم است، گفت: در این 
راستا با حمایت شورای شهر، خریدار محصولات 
معمارانه برای بهبود سیما و منظرشهری مشهد 
به منظور ایجاد حس تعلق در شهروندان هستیم. 
به گزارش پایگاه اطلاع رسانی شهرداری مشهد، 
محمدرضــا کلایــی روز گذشــته در همایــش 
بزرگداشت شیخ بهایی و روز معمار که با حضور 
رئیس و اعضای شــورای شــهر و تعداد زیادی از 
فعالان حوزه معمــاری برگزار شــد، اظهار کرد: 
معتقدم در شــهر مشــهد با وجــود مرقــد مطهر 
حضــرت رضــا )ع(، مســجد گوهرشــاد و... بــه 
اندازه ای ظرفیت وجود دارد کــه در مردم حس 
تعلق ایجاد کند اما اگر منصف باشیم باید بگوییم 
با این که معماران نامداری چون شــیخ بهایی را 
که بناهای ماندگاری از آن ها باقی مانده است، 
داشته ایم در ســال های  اخیر و دوران معاصر اثر 
ماندگاری که هنرمعماری در آن متجلی باشد، 
ارائه نشده است. کلایی با اشاره به این که سیما و 
منظر شهری مشهد نیازمند یک معماری مناسب 
است، اظهار کرد: بر این اساس مدیریت شهری 
خریدار محصولات معمارانه برای بهبود سیما و 
منظر شهری است، محصولاتی که با عصر معاصر 
و عناصــری کــه در زندگی کنونی مــردم حضور 
دارند و همچنین با هویت شهر مشهد پیوستگی 
داشــته باشــد و باعث ایجاد حس تعلق و ارتباط 

مردم با سیما و منظر شهری شود.

مشهد باید به یکی از شهرهای زیبای 	 
مذهبی دنیا تبدیل شود

همچنیــن رئیس نظــام مهندســی ســاختمان 
خراسان رضوی در این مراسم گفت: مشهد باید 
به یکی از شــهرهای زیبای معنوی دنیا در حوزه 
معمــاری تبدیل شــود.به گزارش مهر، حســین 
شــرکاء اظهار کرد: تلاش برای زیباسازی شهر 
وظیفــه همــه دســتگاه ها بــوده و فعالان رشــته 
معمــاری بایــد بــه کیفیــت و هویــت بــه صورت 
همزمان توجه کننــد.وی افزود: ســاختمان ها 

باید به شــکلی طراحی و اجرا شوند که به عنوان 
یک بنای ماندگار پس از سال ها پابرجا بمانند و 

تنها نیاز به بازسازی داشته باشند.
رئیس نظام مهندسی ساختمان خراسان رضوی 
بیان کرد: باید در طراحی و ساخت ساختمان ها 
در پایتخــت معنوی کشــور به جایی برســیم که 
این شــهر به عنوان یکــی از زیباترین شــهرهای 
معنوی دنیا مطرح باشد.همچنین محمد هادی 
مهدی نیا رئیس کمیسیون عمران و شهرسازی 
شــورای شــهر مشــهد نیز در این مراســم گفت: 
هم اکنــون رشــته معمــاری در 18 دانشــکده و 
دانشگاه در شــهر مشــهد در حال آموزش است 
اما متأسفانه هیچ برآورد درستی از نحوه جذب 

دانش آموختگان این حوزه نداریم.
وی افــزود: اکنون به صــورت تخصصی به حوزه 
معماری در پروژه های شــهری مشــهد همچون 
بافت پیرامونی حرم مطهر رضوی، طرح میدان 
شهدا و بازآفرینی شهری، نگریسته می شود و در 
کمیسیون عمران و شهرسازی شورای اسلامی 
شهر قرار دارد. وی با اشاره به برنامه های شورای 
شــهر در حــوزه رونــق گرفتن ســاخت و ســازها 
در شــهر گفت: مصوبه رونق بخشــی به صنعت 
ساختمان با ارائه مشوق های مناسب، اتفاقات 
خوبی را می تواند در حوزه معماری و شهرسازی 
رقم بزند.رئیس کمیسیون عمران و شهرسازی 
شورای اســلامی شــهر مشــهد تاکید کرد: باید 
به سمت شــفافیت هرچه بیشــتر و از بین رفتن 
رانت اطلاعاتی برای ایجــاد عدالت عمومی در 

شهرداری مشهد گام برداریم.

بخشی از خیابان توس 65 در پی بارش های اخیر نشست کرد

دوباره باران، دوباره فرونشست زمین
مدیرعامل سازمان آتش نشانی مشهد از فرونشست زمین در خیابان 
توس 65 به دلیل بارش های چند شب اخیر خبر داد. امیر عزیزی در 
گفت وگو با ایسنا، درباره حوادث مرتبط با باد و باران در مشهد اظهار 
کرد: چون میزان بارش ها به اســتثنای روز ســه شــنبه خیلی رگباری 
نبود، حادثه خاصی در این زمینه نداشتیم. فقط یک حادثه فرونشست 
زمین در خارج از محدوده شــهر در تــوس 65 به دلیــل بارندگی زیاد 
داشــتیم که در این حادثه که در بامداد چهارشــنبه رخ داد، اتوبوسی 
دچار ســانحه شــد. وی افزود: در این حادثه ما کارهای ایمن سازی را 

انجام دادیم اما چون خارج از محدوده شــهری بود، مســیر را مسدود 
کردیم و تحویل دهیاری و اداره راه دادیم تا  مسیر را بازسازی کنند.

مدیرعامــل ســازمان آتش نشــانی مشــهد تصریــح کــرد: بــا توجه به 
اطلاعیه ای که اداره کل هواشناسی اعلام کرد و حتی اخطاریه صادر 
نکرده بود، به دلیل آمادگی که باید در سازمان باشد، از روز یک شنبه 
آماده باش اعــلام کردیــم. در مجموع 50 ایســتگاه بــا ظرفیت 500 

آتش نشان در آماده باش هستند.
 وی افــزود: در فصل بهار که بارش های رگبــاری داریم، مردم از رفتن 

به کنار مسیل ها و رودخانه ها و مناطقی که احتمال وقوع سیل وجود 
دارد، خودداری کنند. مردم ســعی کنند تا پایان بهار به  قسمت های 
مختلف به ویژه کال چهل بازه و اطرافش به هیچ عنوان نروند زیرا اگر 
در بالادست رگباری آغاز شود، در عرض 10 دقیقه  ممکن است سیل 

زیادی شکل بگیرد و فاجعه ای رخ دهد.
شــایان ذکر اســت ، روزنامه »خراســان رضوی«، 24 فروردین ماه در 
گزارشی با عنوان »5 فرونشست طی 2 هفته« به بررسی دلایل افزایش 

موارد فرونشست زمین در مشهد طی سال جدید پرداخت.

خبر

سلامت

 اختصاص 3 مرکز در مشهد برای توزیع 
کارپول های بی حسی دندان پزشکی

رئیــس اداره نظارت بر دندان پزشــکی دانشــگاه 
علوم پزشکی مشهد  گفت: با توجه به تحریم های 
اعمال شده علیه کشــورمان، دانشگاه های علوم 
پزشکی برای توزیع کار پول های بی حسی دندان 
پزشکی با مشکلاتی مواجه بود که با تدابیر صورت 
گرفته سه مرکز برای توزیع کارپول های بی حسی 

در مشهد انتخاب شد. 
دکتر سید خســرو شمســیان، در گفت وگو با وب 
دا اظهــار کــرد: دو شــرکت از تهــران بــه صــورت 
انحصاری کارپول ها را بیــن مراکز درمانی توزیع 
می کردند ولی دندان پزشــکان با توجه به کمبود 
این دارو مجبــور بــه مراجعه به بخــش خصوصی 
بودند. وی بااشــاره به این که اگــر قیمت این دارو 
به صورت تعاونی 80 هزار تومــان بود، به صورت 
آزاد تا چهارصد هزار تومان نیز فروخته می شــد، 
اظهار کرد: بــرای توزیع ایــن کارپول هــا انجمن 
دندان پزشکی ایران ورود کرد وبین شهرستان ها 
نیز توزیع شــد؛ اما در این زمینه نیز انتقاداتی بود 
از همین رو از ابتدای سال جدید توزیع این دارو در 

اختیار معاونت غذا و داروی دانشگاه علوم پزشکی 
مشهد قرار گرفت.

 رایزنی برای افزایش تعداد	 
 داروخانه های توزیع کننده 

 وی با اشــاره به این که به منظور افزایش ســرعت 
توزیــع کارپــول های دنــدان پزشــکی  عــلاوه بر 
داروخانه 22 بهمن، یک داروخانه در دانش آموز 
و یک داروخانه در مجاورت بیمارستان قائم به این 
موضوع اختصاص داده شــد، اظهار کرد: با توجه 
به گستردگی شــهر مشــهد در حال رایزنی برای 
افزایش تعداد داروخانه های توزیع کننده کارپول 
هستیم. وی تصریح کرد: در روند دریافت کارپول 
ها تصمیم بر آن شــد تا پروانه مطب و ســر نســخه 
چاپی دندان پزشــکان اسکن شــود  تا هر بار نیاز 
به ارائه این مدارک نباشــد، علاوه براین می توان 
برنامه ریزی کرد تا با هزینه خود دندان پزشــکان 
کارپول هــا با پیک به دســت آن ها برســد و نیاز به 

حضور فیزیکی دندان پزشکان نباشد. 

خبر

محیط زیست

 تجهیز 17 واحد تولید ایزوگام در مشهد 
به سیستم کنترل آلودگی هوا

مدیرکل حفاظت محیط زیســت خراسان رضوی 
از آغاز به کارسیســتم کنترل آلودگــی هوای 17 
واحد تولید ایزوگام در مشهد همزمان با روز زمین 
پــاک خبرداد. بــه گــزارش ایرنا، تــورج همتی در 
مراسم افتتاحیه واحدهای یادشــده که با حضور 
نمایندگانی از حوزه قضایی و جمعی از مسئولان 
برگزار شــد، گفت: یکی از شــکایت هــای اهالی 
شهرک مهرگان و روستاهای جاده سیمان مشهد 
طی ســال های اخیر، آلودگی شدید هوا ناشی از 
فعالیت واحدهــای فراوری قیر و تولیــد ایزوگام و 

عایق های رطوبتی بود.
 وی ادامــه داد: بــه ایــن منظــور طی پایــش های 
صورت گرفته توسط کارشناسان حفاظت محیط 
زیســت خراســان رضوی، افــزون بــر 100 فقره 
اخطاریه زیســت محیطی صادر و از ادامه فعالیت 
هشــت واحد ایزوگامی درسال گذشــته ممانعت 
شــد. مدیــرکل حفاظــت محیط زیســت اســتان 
گفت:عمــده آلودگــی هــای ایــن صنف بــه نبود 
سیســتم های کنترل آلودگی هوا )فیلتراسیون( 

و به کارگیری لجن اســیدی حاصل از واحدهای 
تصفیــه دوم روغــن درتولیــد ایــزوگام مربوط می 

شود.
 همتــی افــزود: بــا همراهی ســه جانبــه معاونت 
اجتماعی و پیشــگیری از وقوع جرم دادگستری، 
معاونت نظــارت و پایــش حفاظت محیط زیســت 
و انجمــن صنفــی واحدهــای تولیــد عایــق های 
رطوبتی و ایزوگام خراســان رضوی شــاهد به بار 
نشســتن تــلاش هــای صــورت گرفته بــرای رفع 
آلودگی هــا هســتیم و 17 واحد ایزوگامی شــهر 
مشــهد به سیســتم کنتــرل آلودگــی هــوا تجهیز 
شدند. وی تصریح کرد: با راه اندازی این سیستم 
هــا عــلاوه بــر آن کــه از انتشــار بخارهــا، گازها و 
مشتقات نفتی حاصل از تولید ایزوگام در محیط 
و آلودگی هوا جلوگیری می شــود، ماهانه به طور 
متوسط حدود 20 هزار لیتر در واحدهای بزرگ 
و 10 هزار لیتر در واحدهای متوسط، هیدروکربن 
نفتی استحصال می شــود و مورد استفاده مجدد 

صنعتی قرار می گیرد.


